
 

伊利沙伯中學 

2026/27學年中一自行分配學位 

申請須知 

 

1. 一般事項  

1.1 每位應屆小六學生可向不多於兩所中學申請自行分配的中一學位。申請表一經 

遞交，不可撤回或取消。  

1.2 2026/27 學年本校〈中一自行分配學位〉數目為  43 個。 
 

2. 索取申請表格 

2.1  日期：2026年1月2日至1月16日 

2.2  領取辦法: 可於本校網頁(http://www.qes.edu.hk)下載表格。 

 

3. 填寫〈伊利沙伯中學  2026/ 27 學年中一自行分配學位申請表〉 (下稱申請表) 

3.1 申請人可用中文或英文正楷填寫〈申請表〉。  

3.2 是次申請所收集的個人資料將用以辦理申請學位事宜，本校可能把這些資料披  

露予教育局，用以處理學位分配或其他有關教育的事宜。  

3.3 請仔細填寫所有資料，  資料必須真實無誤。如有錯漏，本校有權拒絕申請。 

3.4 〈申請表〉須貼上學生近照。 

 

4. 遞交〈申請表〉及各有關文件  

可親身到校 或 經教育局中一派位電子平台 (所需遞交之文件副本可上載於電子平台，時間及 

地點見後頁)。 

4.1 請依下列次序排列及遞交： 

(1)   教育局發出的〈中一自行分配學位申請表〉(包括「教育局存根」、「學校存根」及

「家長存根」的三個相聯部份，所有存根載有同一申請編號，於申請「中學一欄」已 

 填寫本校名稱)。 

(2)   填妥之本校〈申請表〉(貼有相片)。 

(3)   小學五年級上、下學期及六年級上學期(如有)之成績表副本。 

(4)    於本校申請表內填報的傑出表現之獎狀或證書的證明文件副本，均須依序 

   排列，例如: A、B、C、D (如下圖)，並以 A4 紙遞交。 

 

  

 

 

 

 

本頁〈申請須知〉不須交回 

服務及其他資料副本 學業以外獎項副本 

考試成績表副本 學術獎項副本 



 

(5)  獎杯及獎牌則可以相片形式貼/印在 A4 紙上遞交，本校不接受小學推薦信。 

(6)  遞交副本時請以釘書機 /魚尾夾以普通釘裝處理，不用提交文件夾。 

(7)  親身到校必須出示學生身份證明文件正本。 
 

4.2 請於下列日期及時間內到本校遞交〈申請表〉及各有關文件，逾時遞交或郵遞文件 

 恕不受理。 

日期  時間  

2026 年 1 月 2 日 (星期五) 至 

1 月 16 日 (星期五) 

星期一至五 (上午 9 時至下午 4 時 30 分) 

星期六 (上午 9 時至正午 12 時) 

 

4.3 經教育局中一派位電子平台遞交 

家長可於 2026 年 1 月 2 日(星期五)至 1 月 16 日(星期五) ( 包括首尾兩日 )期間，通過 

教育局中一派位電子平台遞交及上載所需文件。截止時間是2026年  1月  16日  (星期五)  

(香港時間 23 時 59 分)。 

 
5. 收生準則   

收生準則  比重 

(1) 學術表現(包括教育局提供的成績次第)  40% 

(2) 奬項及服務 20% 

(3) 面試表現 40% 

(1) 申請同學的操行須達乙級(B)或以上。  

(2) 本校將根據上表( 1)及(2) 項標準，挑選約50%的同學參加面試。  

 面試後，再根據(1)至(3)項標準決定是否取錄申請同學。  
 

6. 面試安排  

6.1 面試將於 2026年 3 月 7 日(星期六)進行，獲挑選同學方可參加面試。  

6.2 面試名單將於 2026 年 2 月 27 日(星期五) 上載於本校網頁，請根據本校提供之申請

編號查核，每位申請者之家長亦將於同日獲電郵通知有關詳情。 
 

7. 結果公佈  

7.1 本校將於 2026 年 3 月 31 日 ( 星期二 )以郵寄及電話通知正取學生其申請已獲納入 

《自行分配學位正取名單》。 

7.2 獲取錄的正取學生將於教育局統一派位前獲派自行分配學位，  並於 2026 年 7 月 7 日  

(星期二)中學學位分配放榜時，獲教育局通知結果，故毋須致電本校查詢。。 

7.3 於自行分配學位階段未被取錄的學生，  仍可經教育局統一派位程序申請本校， 

 故家長填寫統一派位「家長選擇學校表格」時，仍可將本校列於表內。 

 

 

 

 

 

 

 



 

Queen Elizabeth School 

Application for Secondary One Discretionary Places 2026/27 

Application Guideline 

1. General Information 

 1.1   In accordance with the Secondary School Places Allocation (SSPA) 2024/2026 Applications   

        for S.1 Discretionary Places, students may apply to not more than two participating    

          secondary schools listed in the Handbook for Application for S.1 Discretionary Places issued   

          by the Education Bureau (EDB). Failure to do so will result in forfeiture of the           

          application. The Application Form cannot be retrieved or cancelled once submitted. 

 1.2   The number of S.1 Discretionary Places in the school for 2026/27 is 43. 

 

2. Ways to obtain the Application Form 

2.1   Application period: 2 - 16 January 2026 

2.2   Download the application form from the school website (http://www.qes.edu.hk)  

 

3. Filling in the Application Form 

3.1   Complete the form in Chinese or English BLOCK LETTERS. 

3.2   The information provided by you may be disclosed to the EDB for the purpose mentioned  

 above. 

3.3   All personal particulars must be clearly and accurately provided or the application may not 

        be processed. 

 3.4   Please paste a recent photo of the applicant in the designated place on the form. 

 

4. Submission of the Application Form 

 Applications can be submitted in person at the school or via the EDB SSPA e-Platform. For 

electronic submission, please upload the required documents and refer to the next page for the 

submission deadline. 

 4.1   Please submit the documents in the following order: 

(1) The Secondary One Discretionary Places Application Form issued by the EDB 

including the three linked sections: "EDB’s Copy", "School’s Copy" and "Parent’s 

Copy" with all copies bearing the same application number, and the school's name filled 

in the "Secondary School" column. 

(2) The completed application form with photograph attached. 

(3) Copies of report cards for Primary 5 (first and second terms) and Primary 6 (first term 

if available). 

(4) Copies of supporting documents for outstanding performance awards or certificates 

listed in the school's application form must be arranged in sequence (e.g., A, B, C, D, as 

shown below). They must also be in A4 size. 

 

This page need not be submitted. 

Academic Performance Academic awards 

Awards and achievements Services 

http://www.qes.edu.hk/


 

(5)  Trophies and medals may be submitted in photograph form, pasted or printed on A4  

   paper. The school does not accept primary school recommendation letters. 

(6)  When submitting copies, please use a stapler or bulldog clip with standard staples for   

  binding. Please do not submit folders. 

(7)  Please present the original Hong Kong Identity (HKID) card for verification purposes. 

4.2   Submission Dates: 

Date Time 

2/1/2026 – 16/1/2026 (Friday) 
Monday to Friday: 9:00 a.m. – 4:30 p.m. 

Saturday: 9:00 a.m. – 12:00 noon 

* Please note that applications with missing documents by the deadline will not be considered. 

4.3   Submission via the EDB’s SSPA Platform: 

 Parents are permitted to submit and upload the requisite documents through EDB’s SSPA     

 Platform during the period from 2 January 2026 (Friday) to 16 January 2026 (Friday),  

 inclusive of both the initial and final dates. The submission deadline is 16 January 2026   

 (Friday) at 23:59 Hong Kong Standard Time. 
 

5. Admission criteria for S.1DP 

Admission Criteria Weightings 

(1)   Academic Performance (including EDB rank order) 40% 

(2)   Awards and Services 20% 

(3)   Interview Performance  40% 

    (a)  The applicant should have conduct grade of B or above. 

    (b) Approximately 50% of applicants will be selected based on the above assessment     

        criteria (1) and (2) for an interview. After the interview, candidates will be assessed based  

 on criteria (1) to (3). 
 

6. Interview 

6.1   Date of Interview: 7 March 2026 (Saturday). 

6.2   A list of applicants for interviews will be released on school website on 27 February 2026  

        (Friday). 
 

7.  Announcement of Results 

7.1   Successful applicants will be notified by letter and phone on 31 March 2026 (Tuesday). 

  7.2   Results for Central Allocation will be released on 7 July 2026 (Tuesday) through the SSPA        

          system of EDB. It is not necessary to call the school for enquiries. 

 7.3   Students not admitted during the Discretionary Places stage may still apply to this school  

          via the Education Bureau's Central Allocation process. Therefore, when completing the 

         Central Allocation "Choice of Schools Form for Parents," parents may include this school  

     in their selections. 


